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Boligudvalget har i brev af 21. oktober 2019 stillet mig følgende 
spørgsmål vedrørende L13 – Forslag til ændring af byggeloven, som jeg hermed 

skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Lars Boje Mathiesen (NB). 

 

Spørgsmål nr. 5: 

Vil ministeren være villig til at lave en ordning, som holder virksomhederne 

omkostningsfrie, f.eks. via fradrag? 

Svar: 

Med forslaget til ændring af byggeloven gennemføres der en 

minimumsimplementering af bygningsdirektivets krav, så udgifterne for bl.a. 

virksomheder holdes så lave som muligt.  

Det er forventningen, at der, som led i den generelle udvikling mod grønnere 

transportformer vil være en del bygningsejere, der vælger at etablere 

ladestandere uanset, om der er krav om det. Enten fordi de selv ejer elbiler, 

eller fordi de gerne vil tilbyde opladning til deres medarbejdere og kunder. 

Desuden er markedet for ladestandere frit. Derfor kan udbydere af 

ladestandere indgå aftaler med erhvervslivet om etablering af ladestandere og 

opkrævningsordninger, så omkostningerne ved etableringen kan tjenes hjem.  

På den baggrund er der ikke planer om at indføre en tilskuds- eller 

fradragsordning.  

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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